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Plats KS-salen/Hållbarheten, Stadshuset 

Sammanträdestid 2023-09-07, kl. 13:30-15:40

Närvarande

Ledamöter Ulrika Bertilsson, KS, ordförande, Falkenbergs kommun
                        Lars Fagerström, SN, Falkenbergs kommun
                        Maria Larsson, KFT, Falkenbergs kommun

Gun Engström, vice ordförande, Fibromyalgi- och reumatikerföreningen
Gert Persson, DHR Falkenberg
Jarl Karlsson, HRF Falkenberg

Tjänstemän Lina Österhult, sekreterare, kansliavdelningen
Linda Larsson, gata- och trafikchef, KFT

Paragrafer §§ 34–50

Justering Ordföranden och Gun Engström

Digitala underskrifter Ordförande Ulrika Bertilsson
Justerare Gun Engström  
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§ 34 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 35 Val av justerare
 Till justerare väljs Gun Engström. 

§ 36 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Råden beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

§ 37 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Råden beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

§ 38 Beslut - Yttrade över remiss på Strategi för rörelse och idrott samt Program för 
rörelse och idrott

Råden beslutar 

1. Godkänna förslag till yttrande och skicka yttrandet till kultur-, fritids och
teknikförvaltningen.

Sammanfattning av ärendet

Kommunala funktionsrättsrådet har mottagit en remiss från kultur-, fritids och 
teknikförvaltningen på Strategi för rörelse och idrott samt Program för rörelse och 
idrott. Enligt rådets arbetsordning är rådets referensgrupp remissinstans för samtliga 
nämnder i frågor inom kommunen som rör personer med funktionsnedsättning. När 
funktionsrättsrådet avger yttrande i egenskap av remissorgan deltar de politiska 
ledamöterna inte i besluten. 

Motivering av beslut 
Funktionsrättsrådet referensgrupp har sammanställt ett förlag till yttrande.

Underlag för beslut
Förslag till yttrande, 2023-08-25
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§ 39 Återkoppling från möte med kultur-, fritids- och tekniknämnden

Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet

Ulrika Bertilsson informerade om möte med kultur-, fritids- och tekniknämndens 
ordförande Rebecka Kristensson och förvaltningschef Maria Sjödahl. Även Mikael 
Svensson, ordförande för KPR, deltog. Syftet var att hitta ett arbetssätt för samarbete 
och kontakt mellan rådet och förvaltningen. Förslag är att personal från förvaltningen 
medverkar på två rådsmöten per år för att informera om vad som är på gång i 
förvaltningen. Maria Sjödahl deltar på rådets nästa möte.  

På nämndsmöten kommer återkoppling från råden vara en stående punkt. När frågorna 
kommer in från KFRR skickar sekreteraren dem till nämndsekreteraren som 
återkopplar. 

Information om råden kommer även ske till socialnämnden och servicenämnden. 

§ 40 Tillgänglighet och parkering

Beslut
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 

Linda Larsson, gata- och trafikchef på kultur-, fritids- och teknikförvaltningen 
informerade om förvaltningens arbete. Förvaltningen består av avdelningarna: ungdom 
och civilsamhälle, gata och trafik, fastighetsförvaltning och projekt, fritid och offentlig 
miljö samt kultur. Gata och trafik projektleder infrastrukturprojekt för kommunen, 
ansvarar för gatudrift, trafik- och trafiksäkerhetsfrågor, parkering, bidrag till 
vägföreningar samt yttrande och tillstånd. 

Rådet diskuterade bland annat tillgänglighet, taktila stråk, gång- och cykelvägar och 
elsparkscyklar. Det finns delar som blivit fel, vid till exempel återställning, vissa 
kommer återställas men på andra ställen finns inte resurser att prioritera ändring eller 
omskyltning. Utformning av uteserveringar diskuterades. Regler finns men det är inte 
alltid de följs eller att det finns möjlighet i praktiken att följa dem. Önskemål att ta upp 
fråga i nämnden om att följa de riktlinjer som finns. 

Dessutom diskuterades parkeringstillstånd för rörelsehindrade, p-skivan, sms-parkering 
och parkeringshus. Rådet anser att två timmar är för kort parkeringstid. Sms-
parkeringen mottogs positivt, Linda informerade även om att 94 % av betalningarna för 
parkering sker genom sms idag. Diskussion fördes sedan kring ansökan om tillstånd för 
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handikapparkering där det förklarades att reglerna är mycket strängare om personen 
som har handikappet är passagerare.  

§ 41 Information från Regionala funktionshinderrådet, RFR

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet

Inget möte har hållits sen senaste mötet med KFR. 

Gun Engström informerade om ett möte med regionen hon deltagit i. Mötet fokuserade 
på vad som hänt inom funktionshinderområdet i Halland samt gemensamma 
utmaningar.  Myndigheten för delaktighet, MFD, skickar varje år ut en enkät för att 
följa upp offentliga aktörerna arbete med tillgänglighet och delaktighet. Falkenbergs 
kommun svarade inte på enkäten förra året. 

Förslag att bjuda in representanter från Varbergs kommuns funktionsrättsråd för 
erfarenhetsutbyte. Gun tar kontakt med rådet. 

§ 42 Rapport från kommunstyrelsen

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet

Ordföranden informerade om ärenden från kommunstyrelsens möte. På 
kommunstyrelsens förra möte informerade Ulrika samt Mikael Svensson om rådens 
verksamhet och syfte. 

§ 43 Rapport från socialnämnden

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet

Inget att rapportera. 
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§ 44 Rapport från kultur-, fritids- och tekniknämnden

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet

Maria Larsson informerade från senaste mötet med kultur-, fritids- och tekniknämnden.  
Klitterbadet är i dåligt skick och en nybyggnad diskuteras, både utformning och 
placering. Planen är att KFR blir involverade. 

§ 45 Kommunala funktionsrättsrådets uppdrag

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet

Sekreteraren gick igenom en presentation med sammanfattning av rådets uppdrag.

§ 46 Remisser att behandla 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Inga remisser har inkommit sedan det senaste mötet. 

§ 47 Ärendelista

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Genomgång och uppdatering av ärenden på ärendelistan. 
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§ 48 Frågor och önskemål från KFR 

Beslut 
Råden beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Nedanstående frågor från KFRR inkom efter att kallelsen skickas ut. Vissa av dem har 
kommenterats och övriga kommer att besvaras på senare möten. 

1. Ulrika och Mikael Svensson (ordförande för Kommunala pensionärsrådet, 
KPR) fick i uppdrag att träffa ordföranden för KFT-nämnden att hitta ett 
arbetssätt för att få med rådets synpunkter. Vi önskar uppdatering i ärendet.

a. Avrapporterades på detta möte. 

2. Vi önskar uppdatering i ärendet angående förändringarna i skyltning av gång- 
och cykelvägar. Ordförande fick i uppdrag att träffa ordföranden i kultur-, 
fritids- och tekniknämnden för att diskutera ärendet. 

a. Efter Linda Larssons information på dagens möte skickas dessa som 
synpunkter till Kontaktcenter.

3. Vi önskar uppdatering avseende tillgänglighetshetsinventeringen. Ordförande i 
KFR fick i uppdrag träffa ordföranden i kultur-, fritids- och tekniknämnden för 
att diskutera ärendet. 

a. Synpunkter och önskemål ska skickas in skriftligt till KFT.

4. Vi önskar uppdatering avseende Tröingedalsskolan. Vi har inte fått svar 
angående lokal med hörslinga. Det ska finnas lämpliga lokaler för att flera 
hörselskadade ska kunna närvara på samma samlingar. 

a. Tjänsteperson från KFT bjuds in till nästa möte. 

5. Vi önskar uppdatering avseende KFRRs önskemål om återinförande av 
trafiknämnden. Anledningen till önskemålet är att trafikfrågor ska belysas på ett 
tydligare sätt, vilket sker i ringa utsträckning i dagsläget. 

a. Kultur-, fritids- och tekniknämnden är enligt reglementet tillika 
trafiknämnd. 

i. KFR önskar få svar på varför inga trafikfrågor tas upp i 
nämnden.

6. Vi önskar uppdatering avseende övergång över Klitterna, utveckling av 
befintliga nedgångar och parkeringar vid Strandbaden, Ocean, Strandskatan 
samt rampen vid Spritrakan. Finns information om tillgänglighet till stränderna 
och dess övergångar samt handikappbad på kommunens webbsida?

a. Svar från Christian Fager att ingen ny information finns just nu, målet är 
fortfarande att det skall komma en övergång till stånd innan nyår. 

b. Se information om stränder på badplatser på kommunens webbsida. 

7. Vi önskar uppdatering avseende planerade förbättringar på Argus.
a. Tjänsteperson från KFT bjuds in till nästa möte. 
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8. Vi vill lyfta frågan avseende hur kommunen säkerställer rutiner för att miljön är 
tillgänglig och säker under den tid underhåll och nybyggnation pågår. Frågan är 
lika viktig oavsett om det rör sig om tillfälliga som längre projekt. Vad kan vi 
bidra med?

a. Vi bjuder in tjänsteperson från KFT till nästa möte. 

9. Vi vill lyfta frågan avseende vikten av att återställa gatumiljö efter arbeten som 
exempelvis underhåll och nybyggnation. Det är av största vikt att gångstråk vid 
gång- och cykelvägar återställs på ett tillgängligt sätt. Vad kan vi bidra med?

a. Frågan skickas till Linda Larsson.

10. Vi önskar uppdatering samt rundvandring i lokalerna avseende Inventering av 
tillgängligheten i Stadshuset.

a. Arbetet pågår och inventeringen är till stora delar klar. Sammanställning 
av rapporten pågår och en första versionen planeras vara klar inom kort. 
KFR:s synpunkter från mötet när Veronica Lindblom, arkitekt och 
certifierad sakkunnig av tillgänglighet, deltog i har beaktats och lyfts in 
i rapporten där de bedöms vara avvikelser. KFRR har erbjudit sig att 
delta på en rundvandring, detta bedöms inte som nödvändigt då rådets 
input på en övergripande strategisk nivå bedöms som tillräcklig i 
nuläget. När arbetet fortlöper kan detta behov förändras och då kommer 
KFRR tillfrågas. 

i. Rådet uttrycker starka synpunkter att deras kunskap inte togs 
tillvara i projektet. 

11. Vi önskar information om hur arbetet Agenda 2030 bedrivs, inbjudan av 
ansvarig? 

a. Vi lyfter detta till ett senare möte. 

12. Vi önskar uppdatering i ärendet avseende antagande av målbild för Falkenbergs 
stadskärna har återremitterats till näringslivs- och arbetsmarknadsutskottet. Vad 
kan vi bidra med? - Kolla med NAMU!

a. Vi lyfter detta till ett senare möte. 

13. Vi önskar uppdatering avseende användandet av Mölle som möteslokal för 
KFRR. 

a. Socialförvaltningen ser just nu över rutinerna kring bokningar på alla 
mötesplatser. Förvaltningen planerar att likrikta sina rutiner med andra 
förvaltningar samt att ta ut samma pris för lokalbokning och har tittat på 
hur KFT hanterar föreningsbokningar i sina lokaler, Förslaget är att då 
det arrangeras en aktivitet på mötesplatsen dagtid som är öppet för alla 
så lånas lokalen ut. Vid bokningar för stängda möten kvällstid kommer 
en hyra tas ut. Alla bokningar kommer gå genom en gemensam 
mailadress och kalender så att även information och rutiner om att hyra 
lokalen, larm och liknande når de som bokar lokalen. När dessa rutiner 
är satta kommer en informationsbroschyr tas fram. 

i. Ulrika kontaktar Martina Lund, socialförvaltningen. 
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 § 49 Inbjudan av gäster till kommande möten  

Beslut 
Råden beslutar 

1. Notera till protokollet att det finns önskemål om gäster.

Sammanfattning av ärendet
Maria Sjödahl, förvaltningschef på kultur-, fritids- och teknikförvaltningen deltar på 
nästa möte. 

§ 50 Övriga frågor

- Kort återkoppling Klitterna över Skrea strand. 
o Förvaltningen informerar att ingen ny information finns just nu. Målet är 

fortfarande att en övergång ska komma till stånd innan nyår.

- Synpunkt från invånare på toaletter vid stränderna. 
o En skrivelse har inkommit till kommunen och funktionsrättsrådet med synpunkter 

på beslutet att ta bort några av de toaletter kommunen har längs kusten. 
 Rådet har tagit emot och förstår synpunkten, frågan har hänvisad till 

kultur-, fritids- och tekniknämnden. 
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Strategi för rörelse och idrott

KFRR tillstyrker de förslag som lämnas i strategin och delar uppfattningen att förslagen
innebär en ambitionshöjning på området.

KFRR har inget att erinra mot att alla kommunens nämnder och bolag ges en stödjande,
samordnande och uppföljande roll men önskar påminna om vikten av att alla kommunens
nämnder och bolag tar tillvara den kunskap och det arbete som redan finns och bedrivs på
området inom både myndigheter och civilsamhälle.

KFRR har följande synpunkter.

3.2.3 Semiorganiserad aktivitet
KFRR ser positivt på att kommunen vill utöka utbud och tillgänglighet till semiorganiserad
idrott och rörelse.

KFRR ser gärna att kommunen tar på sig en roll som samarbetsorgan mellan olika
intresseföreningar för att de ska kunna utveckla gemensamma aktiviteter med inriktning på
rörelse, idrott och friluftsliv

3.2.4 Den dagliga vistelsen
KFRR ser positivt på att utveckla rörelseriedom och rörelseglädje. Vi ser också positivt på att
personal kompetensförstärks för att utveckla rörelse och idrott inom kommunala
verksamheter.

KFRR vill uppmärksamma kommunen på att det finns befolkningsgrupper som står utanför
skolan, vård och omsorg samt arbetslivet. Information om möjligheter till rörelse, idrott och
friluftsliv behöver utvecklas så att den når ut till dessa grupper.

3.3.1 Kommunikation
KFRR ser positivt på att kommunen aktivt vill utveckla kommunikation kring förutsättningar
för idrott, rörelse och friluftsliv

KFRR vill uppmärksamma att lättillgänglig information om tillgänglighet i lokaler samt
naturområden är avgörande för att funktionsvarierade ska kunna delta och utveckla sitt
aktiva liv.
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3.3.2 Kunskap
KFRR ser positivt på att kommunen har som intention att ha goda kunskaper kring hinder för
rörelse och friluftsliv. Att kunskap och kompetens kring rörelserikedom stärks samt att
kommunen verkar för kunskapsspridning avseende allemansrätt och effekter av rörelse,
idrott och friluftsliv. Vi ser även positivt på att kommunen söker kunskap i syfte att utveckla
förutsättningar för rörelse, idrott och friluftsliv.

KFRR vill uppmärksamma kommunen om att stor kompetens om hinder och främjande av
rörelse, idrott och friluftsliv finns inom de referensgrupper som kommunen har idag.

3.3.4 Hållbara anläggningar
KFRR ser positivt på att kommunen vill utmana traditionella föreställningar avseende hur och
var idrotts- och motionsanläggningar utformas och anläggs.

KFRR vill uppmärksamma att tillgänglighet är av avgörande betydelse för att dessa
anläggningar ska kunna användas av alla kommunmedborgare. Om beaktande tas av
universell design underlättar det inte bara för funktionsvarierade utan för alla människor. Att
göra utrymme för att köra rullstol ger också utrymme att köra barnvagnar, rullatorer etc.

KFRR vill även uppmärksamma att om kommunens referensgrupper tillfrågas redan tidigt
under planprocessen finns det stora möjligheter till god genomlysning av tillgänglighet i de
miljöer som skapas. Det förhindrar att fördyrande förändringar behöver implementeras vid ett
senare tillfälle.

5. Ansvar och uppföljning
KFRR har inget att erinra mot utformningen av organisationen kring ansvar och uppföljning.

KFRR uppmärksammar att de står som tillgänglig referensgrupp för programråd samt vid
utformning och uppföljning av handlingsplan.




